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BR.0002.11.2012 

 
 

Protokół Nr XXVII/2012 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 15 listopada 2012 r. 
 
 
   Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 20.00. Z ustawowego składu 
Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 21 radnych; lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, 
Skarbnik, Dyrektor GOPS, Kierownik Wydziału Rozwoju i Promocji,  Sołtysi, Przewodniczący 
Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXVI sesji.  
4. Prezentacja głównych założeń  Strategii Budowy Marki i Promocji Gminy Czerwonak. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czerwonak.  
7. Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego. 
8. Stanowisko Wójta Gminy  Czerwonak w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży 

drewna dla celów podatku leśnego. 
9. Uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 
10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) 

nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej w Koziegłowach. 
11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze licytacji nieruchomości, 

położonych w obrębach geodezyjnych  Kliny, Mielno oraz  Dębogóra. 
12. Uchwała w sprawie programu współpracy Gminy Czerwonak z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2013 rok.  

13. Uchwała w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 
Czerwonaku. 

14. Informacja o podmiotach wyznaczonych do prac społecznie użytecznych. 
15. Uchwała w sprawie kontynuacji realizacji „Gminnego Programu Poprawy Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego na lata 2013 - 2016”  
16. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
17. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
18. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Czerwonak na temat analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych.  
19. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  

między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
20. Wolne głosy i wnioski. 
21.  Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Nie zgłoszono uwag do przedstawionego porządku obrad. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XXVI sesji. 
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 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie protokół XXVI sesji. 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Protokół został przyjęty 19 
głosami przy 1 wstrzymującym się. 
 
Ad.4. Prezentacja głównych założeń  Strategii Budowy Marki i Promocji Gminy Czerwonak. 
 Kierownik Wydziału Rozwoju i Promocji Agata Kaniewska poinformowała, że w 
ubiegłym roku przystąpiono do budowy marki  i promocji Gminy Czerwonak. Powstał zespół 
w skład, którego weszli pracownicy wydziału, Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak, 
radny Wojciech  Skrzekut, Dyrektor GOK „Sokół”, Dyrektor CRKF „Akwen” oraz firma 
„Landbrand”. 
 Następnie Kierownik Wydziału Rozwoju i Promocji Agata Kaniewska przedstawiła 
prezentację dot. Strategii Budowy Marki i Promocji Gminy Czerwonak na lata 2012-2015 oraz 
omówiła wyniki badań, które przeprowadzono wśród mieszkańców Gminy Czerwonak oraz 
mieszkańców Miasta Poznania. Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę do budżetu: 
- W związku z podpisaną umową o dofinansowanie ze środków unijnych projektu ”600-letnia 
historia wsi Czerwonak”, należy wprowadzić czwartą cyfrę w wydatkach na ten cel. Na 
usługach dotyczy to kwoty 30.000,00 zł, na umowach zlecenie przeniesienie dotyczy kwoty 
5.600,00 zł oraz tłumaczenia kwota 2.300,00 zł, 
- Urząd Gminy w Czerwonaku otrzymał z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Warszawie wyrok w sprawie skargi Gminy Czerwonak na decyzję Ministra Finansów w 
przedmiocie zwrotu do budżetu państwa części dotacji celowej. Wyrok oddala skargę w 
związku z tą decyzją należy zwrócić kwotę dotacji 22.491,19 zł wraz z odsetkami 6.995,71 zł, 
- W związku ze zwiększeniem składek  na ZUS przenosi się środki w kwocie 500,00 zł pomiędzy 
działami 75023  a 75421. 
Następnie skarbnik przedstawiła zmiany do budżetu na 2012 r. zawarte w projekcie uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jednak zwróciła uwagę na pkt dot.  przesunięcia 
środków na sfinansowanie przeprowadzenia badań wśród mieszkańców gminy na temat 
poziomu usług świadczonych w ramach podstawowej opieki zdrowotnej. Przewodnicząca 
komisji zwróciła uwagę, że Rada Gminy wcześniej wyraziła zgodę na przeprowadzenie 
badań i wydatkowanie kwoty 6.000 zł ze środków pozostających w dyspozycji Rady Gminy 
(ekspertyzy i opinie) dlatego dzisiaj Rada Gmina powinna podjąć decyzję o wydatkowaniu 
kwoty 10.126 zł. Komisja nie wypracowała jednolitego stanowiska gdyż głosy były podzielone.  
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia Renata Walerych zwróciła uwagę, że Rada Gminy wypowiedziała się 
na temat przeprowadzenia badań i wyraziła opinię pozytywną dlatego zwróciła się do 
radnych o przeznaczenie środków na wykonanie zadania. Poinformowała, że po otwarciu 
ofert okazało się, że  kwota 10.126 zł na przeprowadzenie badań była kwotą najniższą. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poparł wniosek  Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia. Poinformował, że docierają głosy niezadowolonych mieszkańców z 
poziomu opieki zdrowotnej dlatego należy sprawdzić, czy są to opinie sporadyczne, czy jest 
większy problem.  
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że jest 
przeciwna wydatkowaniu środków na przeprowadzenie badań. Zdaniem radnej każdy 
sygnał mieszkańca niezadowolonego z pracy służby zdrowia może być podstawą do 
podjęcia przez Wójta odpowiednich działań, nie są do tego potrzebne badania. Radna 
podkreśliła, że nie widzi konieczności przeprowadzenia badań. Zwróciła uwagę, że radni 
powinni głosować nad zwiększeniem kwoty na przeprowadzenie badań o 4.126 zł gdyż 
wcześniej podjęli decyzję o wydatkowaniu na ten cel środków w wysokości 6.000 zł. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał  pod głosowanie wniosek 
zwiększenia środków o kwotę 4.126 zł na przeprowadzenie badań wśród mieszkańców gminy 
na temat poziomu usług świadczonych w ramach podstawowej opieki zdrowotnej. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 14 
głosami przy 6 przeciw i 1 wstrzymującym się. 
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Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały wraz z autopoprawkami. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta 16 głosami przy 5 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 

 
Ad.6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak.  
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę dot.: korekty wydatków 
na przedsięwzięcie pn. „PPS Commenius” poprzez dostosowanie wydatków w roku 2012 do 
kwoty zaplanowanej w budżecie – po zmianie wydatki na to zadanie wynoszą 49 322,32 zł. 
 Następnie skarbnik przedstawiła projekt w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały wraz z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   
 
Ad.7. Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego. 
 Wójt Mariusz Poznański dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodnicząca komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w  uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5 do protokołu.   
 
Ad.8. Stanowisko Wójta Gminy  Czerwonak w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży 
drewna dla celów podatku leśnego. 
 Wójt Mariusz Poznański przedstawił swoje stanowisko w w/w sprawie. 
 Przewodnicząca komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała stanowisko. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała stanowisko. 
 Stanowisko stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodnicząca komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.   
 
Ad.10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) 
nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej w Koziegłowach. 
 Dokonując uzasadnienia projektu w/w uchwały Wójt Mariusz Poznański powiedział 
między innymi, że gmina złoży spółce (TBS) zapotrzebowanie na pomieszczenia, Spółka 
natomiast ma przygotować i przedłożyć do akceptacji  biznes plan.  
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja uważa, podobnie jak Wójt, że gmina 
powinna decydować w jaki sposób zagospodarować budynek. 
 Radny Wojciech Skrzekut przedstawił pozytywną opinię Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Promocji i Usług. 
 Przewodniczący komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski  
powiedział, że po zapoznaniu się z  projektem uchwały komisja zaopiniowała go pozytywnie.  
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Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.   
 
Ad.11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze licytacji nieruchomości, 
położonych w obrębach geodezyjnych  Kliny, Mielno oraz  Dębogóra. 
 Wójt Mariusz Poznański dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, że uchwała spełnia oczekiwania mieszkańców tych miejscowości. Komisja  po 
przeanalizowaniu projektu  zaopiniowała go pozytywnie. 
 Radny Wojciech Skrzekut poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Promocji i Usług pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja po 
zapoznaniu się z projektem i wysłuchaniu kierownika merytorycznego wydziału pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Rolnictwa i Leśnictwa Tadeusz Sikoń 
zapytał kto może przystąpić do przetargu. 
 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, że przetarg ma charakter otwarty, może do 
niego przystąpić każdy.   

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad.12. Uchwała w sprawie programu współpracy Gminy Czerwonak z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2013 rok.  
 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy przedstawiła projekt w/w uchwały. 
Poinformowała, że po spotkaniu przedsesyjnym wpłynęło pismo z prośbą o dokonanie zmiany 
w § 6 ust. 5 pkt 2: „organizacja szkolenia sportowego dzieci i młodzieży w zakresie różnych 
dyscyplin sportu” poprzez dopisanie słowa „dorosłych”. Wyjaśniła, że w trakcie trwania 
konsultacji nie wpłynęła żadna uwaga. Pismo z prośbą o dokonanie zmiany wpłynęło po 
konsultacjach i Wójt nie może wprowadzić takiej zmiany. Może to zrobić tylko Rada Gminy.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że on był autorem 
wniosku. Nie mógł go złożyć w trakcie trwania konsultacji, gdyż nie reprezentuje żadnej 
organizacji pozarządowej, a tylko takie mogły składać uwagi. Przewodniczący wyjaśnił, że 
szkolenie dla dorosłych było w latach poprzednich dofinansowane w ramach środków z 
pożytku publicznego, wyjątkiem był zeszły rok. Podkreślił, że osobą dorosłą jest osoba, która 
często uczy się, a nie pracuje, zatem często nie posiada środków finansowych, dzięki którym 
będzie mogła w 100% sfinansować pewnych wydatków. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że 
komisja wnioskuje o zmianę zapisu w § 6 ust. 7 pkt 1: „organizacja jednodniowych wycieczek 
krajoznawczych (np. rajdy piesze, rowerowe, spływy kajakowe)”. Zdaniem komisji wycieczki 
często odbywają się w ciągu dwóch, czy więcej dni dlatego wnioskuje o zmianę słowa 
jednodniowe na dwudniowe i więcej. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował zmianę poprzez 
wykreślenie słowa „jednodniowe”, co umożliwi organizację wycieczek na więcej niż jeden 
dzień. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak przychyliła się do 
propozycji Przewodniczącego Rady. 
 Radny Wojciech Skrzekut zwrócił się z prośbą do Wójta o zwiększenie środków na 
rehabilitację i kulturę w budżecie na 2013 r. w ramach środków zarezerwowanych na dotacje 
celowe na finansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym 
działalność pożytku publicznego. Proponuje zwiększenie środków na kulturę do 20 tys. zł, w 
projekcie zarezerwowano 16 tys. zł. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały wraz ze zgłoszonymi następującymi wnioskami: 
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- § 6 ust. 5 pkt 2 otrzymuje brzmienie: „organizacja szkolenia sportowego dzieci, 
młodzieży oraz dorosłych w zakresie różnych dyscyplin sportu”, 

-  § 6 ust. 7 pkt 1 otrzymuje brzmienie: „organizacja wycieczek krajoznawczych (np. 
rajdy piesze, rowerowe, spływy kajakowe)” . 

 W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Ad.13. Uchwała w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 
Czerwonaku. 
 Dyrektor GOPS  Małgorzata Brzezińska-Budych dokonała uzasadnienia projektu w/w 
uchwały. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Ad.14. Informacja o podmiotach wyznaczonych do prac społecznie użytecznych. 
 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy poinformowała, że zgodnie z rozporządzeniem 
Ministra Sprawiedliwości z 2010 r. w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara 
ograniczenia wolności oraz prace społecznie użyteczne, Wójt ma nałożony obowiązek 
wyznaczenia podmiotów, w których osoby skazane będą mogły wykonywać prace 
społecznie użyteczne. Prezes Sądu Rejonowego jest zobowiązany przesłać do dnia 15 
października każdego roku informację, w której przedstawi liczbę skazanych osób 
mieszkających na terenie gminy, które prawdopodobnie w przyszłym roku będą odbywały 
taką pracę na terenie gminy. Pismem z dnia 15 października br. Prezes Sądu Rejonowego 
przesłał do Urzędu Gminy informację, że zgłasza na 2013 r. zapotrzebowanie na miejsca 
pracy dla około 25 osób zamieszkałych na terenie Gminy Czerwonak skazanych na karę 
ograniczenia wolności. Każdy skazany zobowiązany jest miesięcznie do przepracowania 
średnio 30 godzin. W dniu dzisiejszym Wójt wyznaczył podmioty są nimi: Urząd Gminy 
Czerwonak, CRKF „Akwen”, GOPS w Czerwonaku oraz CzTBS.   
 
Ad.15.  Uchwała w sprawie kontynuacji realizacji „Gminnego Programu Poprawy 
Bezpieczeństwa  i Porządku Publicznego na lata 2013 - 2016” . 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował, że Program Poprawy 
Bezpieczeństwa  i Porządku Publicznego wszedł w życie w 2001 r. Z analizy efektów  realizacji 
programu w minionych latach wynika, że program dobrze służy mieszkańcom przyczyniając 
się do poprawy bezpieczeństwa  i porządku publicznego na terenie gminy. Straż Gminna z 
chwilą jej powołania (luty 2008r.) przystąpiła do realizacji zadań jej powierzonych oraz  
wspólnych samorządowo-policyjnych działań prewencyjnych w kierunku poprawy 
bezpieczeństwa w gminie w tym bezpieczeństwa dzieci i młodzieży stając się tym samym 
kolejnym współrealizatorem programu poprawy bezpieczeństwa.  Następnie Zastępca Wójta 
omówił główne założenia programu i prosił Radę Gminy o podjęcie w/w uchwały 
dotyczącej kontynuacji programu. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia Renata Walerych powiedziała, że komisja przy pomocy Zastępcy Wójta 
szczegółowo przeanalizowała projekt uchwały i jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem 
programu.   
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że cieszy 
fakt współpracy ze szkołami oraz na  rzecz młodzieży. Radna zapytała o wykonanie przez 
Zarząd „Czerwonej Torebki” sygnalizacji świetlnej przy przejściu dla pieszych przy ul. Leśna/ul. 
Gdyńska w Czerwonaku. 
 Radny Andrzej Moczulski powiedział, że cieszy fakt opiniowania przez komisje wykazu 
przedsięwzięć do realizacji. 
 Radny Jacek Sommerfeld podziękował Zastępcy Wójta Eugeniuszowi 
Chałupniczakowi za stworzenie programu i nadzór nad jego realizacją. Zdaniem radnego 
dyrektorzy szkół powinni przyjąć do realizacji w/w program jako obowiązkowy. Radny 
podkreślił, że należy zwrócić uwagę na szkolenia w szkole z zakresu ewakuacji.  
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 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odniósł się do wypowiedzi radnych: 
- warunkiem funkcjonowania „Czerwonej Torebki” jest zmiana organizacji ruchu, która 
zapewni bezpieczeństwo wokół obiektu. Planuje się wykonanie dodatkowego pasa jezdni 
oraz sygnalizację świetlną; 
- szkolenia są realizowane w Szkołach Podstawowych w  klasach  czwartych i piątych  oraz w 
klasach pierwszych i trzecich gimnazjum. Na szkolenia uczniów  kierują dyrektorzy; 
- szkolenia z zakresu ewakuacji będą realizowane w ramach programu. 
  Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.16. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski dokonał uzasadnienia projektu 
uchwały w przedmiocie utrudniania wykonania wyceny wywłaszczonych działek nr 7/1 i 24 
pod budowę ulicy Polnej. Komisja uznała skargę za bezzasadną. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak  poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 19 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.17. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski dokonał uzasadnienia projektu 
uchwały w przedmiocie niewykonania zwrotu prywatnych działek nr 19/1 i 20/1 oraz 
zaniedbania przez Wójta obowiązku przeprowadzenia pomiarów geodezyjnych, wznowienia 
granic działek nr 19/1 i 20/1. Komisja uznała skargę za bezzasadną. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że na poprzedniej sesji Rada Gminy rozpatrzyła 
skargę w sprawie braku odpowiedzi na pismo Pana A. Postanowicza. Okazało się wówczas, 
że pismo z 13 września 2010 r. jest odpowiedzią Wójta do skarżącego. W piśmie Wójt 
poinformował Pana A. Postanowicza, że gmina zaprzestała korzystania z jego działek 
dlatego nie ma podstaw prawnych i faktycznych, aby uznać, że Pan A. Postanowicz nie 
posiadał władztwa nad działkami 19/1 i 20/1. Jednocześnie Wójt zaproponował skarżącemu 
wykup w/w działek sugerując, że kwota została ustalona na podstawie operatu 
szacunkowego.  

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak  poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 19 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.18. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Czerwonak na temat analizy danych 
zawartych w oświadczeniach majątkowych. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak przedstawił analizę oświadczeń 
majątkowych radnych oraz pracowników Urzędu Gminy. Informacje stanowią załączniki nr 14 
i 15 do protokołu. 
 
Ad.19. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
ponownie zwrócił uwagę na zapis w pkt. 4 w Wydziale Urbanistyki i Gospodarki Gruntami 
dotyczący procedury planistycznej terenu wsi Trzaskowo. Radny zwrócił uwagę, że plan 
został już uchwalony i zgłosił uwagę na poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zwrócił uwagę również, że w informacji dotyczącej Wydziału Inwestycji nie zawarto inwestycji 
polegającej na budowie chodnika w Bolechówku. 

Wójt Mariusz Poznański odpowiedział radnemu, że zwróci uwagę na zapis dotyczący 
wsi Trzaskowo i chodnika w Bolechówku. 

Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę radnym i sołtysowi Markowi Smykowskiemu na 
pkt 8 w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska dotyczący wszczęcia 
postępowania w zakresie: 



 7

- wydania decyzji  określającej wymagania w zakresie ochrony środowiska  dotyczące 
eksploatacji  instalacji, z której emisja nie wymaga  pozwolenia w związku z koniecznością 
ochrony środowiska; 
- wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla inwestycji polegającej na 
uruchomieniu linii do produkcji paliwa alternatywnego w istniejących halach produkcyjnych 
w Bolechowie. 

Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zwróciła uwagę na pkt 1e w Biurze 

Zamówień Publicznych i Pożytku Publicznego i zapytała o zasadność założenia trawnika z 
rolki. Zdaniem radnej jest to dosyć droga metoda na założenie trawnika. 

Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, że w związku z demontażem chodnika przy 
Urzędzie Gminy i obecnymi warunkami atmosferycznymi postanowiono o założeniu trawnika z 
rolki. 
 
Ad.20. Wolne głosy i wnioski. 
  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak podziękowała za 
położenie chodnika przy ul. Leśnej w Czerwonaku. Ponowiła prośbę kierowaną do Wójta o 
przekazanie środków finansowych na zakup pojemników do segregacji odpadów, które 
miałyby zostać przekazane Nadleśnictwu Łopuchówko do Centrum Edukacji Turystycznej 
pod Dziewiczą Górą. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się do Wójta z pytaniem o: 
- spotkanie, które radny proponował 23 października br., z Panem A. Postanowiczem; 
- punkty pomiarowe, które miały być postawione w Kicinie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odpowiedział na pytanie radnego w 
sprawie punktów pomiarowych mówiąc, że komisja doraźna wraz z Wójtem Mariuszem 
Poznańskim wystosowała pismo do Prezydenta Miasta Poznania, aby zabezpieczył w 
budżecie na 2013 r. środki finansowe na przeprowadzenie badań tła powietrza. 
Przewodniczący Rady poinformował również o piśmie, które zostało skierowane do WIOŚ w 
sprawie pozytywnego zaopiniowania punktu stałego pomiaru w Koziegłowach. 
 Radny Jacek Sommerfeld podziękował Wójtowi Eugeniuszowi Chałupniczakowi za 
koordynację działań związanych z obchodami Święta Niepodległości i wywieszenie banera z 
apelem do mieszkańców o wywieszenie flag. Radny podziękował również za pomoc w 
organizacji I Biegu Niepodległości Przewodniczącemu Rady, CRKF „Akwen”, Straży Gminnej, 
Przewodniczącemu Zarządu Osiedla Leśnego, harcerzom, radnym: Zbigniewowi Hornikowi, 
Wojciechowi Skrzekutowi i Tatianie Kędziorze. Radny wyraził zdziwienie, że nie zostały 
wywieszone flagi. 

Radny Jacek Sommerfeld poruszył następujące kwestie: 
- złożył wniosek, aby zwiększyć środki finansowe na kulturę, które w ramach konkursów na 
działalność pożytku publicznego, mogłyby zostać przeznaczone przez organizacje 
pozarządowe na zakup flag i organizację świąt narodowych i dzięki temu gmina nie 
musiałaby zajmować się tymi kwestiami; 
- wyraził zaniepokojenie sygnałami, które otrzymał, że zapadła już nieoficjalnie decyzja o 
zatrudnieniu nowego Dyrektora CRKF „Akwen”. Zapytał o ilość osób, które zgłosiły swoje 
kandydatury. Zwrócił uwagę, że z ogłoszenia o naborze wykreślono jeden punkt z wymagań 
dodatkowych, tzn. wykształcenie wyższe z zakresu kultury fizycznej i sportu lub wykształcenie 
wyższe ekonomiczne w szczególności zarządzanie sportem; 
- odczytał pismo Stowarzyszenia Żyj Normalnie z dnia 14 listopada 2012 r., które zostało 
napisane w imieniu mieszkańców zaproszonych na posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa, 
Polityki Społecznej i Zdrowia; 
- złożył wniosek o zabezpieczenie środków na oświetlenie przy przejściu dla pieszych na ul. 
Topolowej i ul. Poznańskiej (przy ogródkach działkowych) w Koziegłowach. 

Radny Wojciech Skrzekut poruszył następujące kwestie: 
- w dniu 15 listopada zostały otwarte koperty z ofertami na budowę spalarni. Zgłosiły się 3 
firmy wśród których nie ma firmy Veolia; 
- zwrócił uwagę na skandaliczną sytuację, która nie powinna mieć miejsca: Straż Gminna 
wystosowała pismo do jednego z mieszkańców Os. 40-lecia PRL, w którym został on 
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poinformowany, że ze względu na niepotwierdzające się jego zgłoszenia, sprawa zostanie 
skierowana do sądu; 
- wyraził nadzieję, że uda się rozwiązać problem budynku po starym sklepie przy ul. Gdyńskiej 
w pobliżu ul. Krętej w Czerwonaku. 

Radna Wiesława Fedder wyraziła zaniepokojenie wysokością stopni, które budowane 
są w ramach chodnika przy ul. Topolowej w Koziegłowach. Powiedziała, że otrzymała 
sygnały, z których wynika, że nie będzie możliwości przejazdu wózkiem dziecięcym. 
 Radny Janusz Andrzejewski poprosił, aby kolejne edycje biegów przełajowych „Cross 
Dziewicza Góra”, odbywały się pomimo zmian na stanowisku Dyrektora CRKF „Akwen”. 

Radny Leszek Lesiczka zwrócił się z prośbą o: 
- budowę chodnika przy ul. Gwarnej w Kicinie, co poprawiłoby bezpieczeństwo dzieci 
idących z/do szkoły; 
- budowę oświetlenia na odcinku drogi w pobliżu figury Serca Jezusowego w Kicinie; 
- naprawienie nawierzchni na ul. Suchej i ul. Wodnej w Kicinie. 

Radna Maria Libera zaproponowała, aby przyjąć zasadę udzielania odpowiedzi po 
każdym pytaniu. 

Radny Robert Maciejewski zapytał: 
- czy Wójt posiada informację czy w najbliższym czasie porozumienie komunikacyjne znajdzie 
się w porządku obrad sesji Rady Miasta Poznania; 
- czy w budżecie na 2014 rok Wójt przeznaczy środki finansowe na to, aby mieszkańcy mogli 
wypowiedzieć się jakie inwestycje warto byłoby poczynić. 

Sołtys Marek Smykowski: 
- na jakim etapie są prace nad mpzp Bolechowo-Szlachęcin i kiedy można się spodziewać 
wyłożenia planu; 
- podziękował Wójtowi za informacje odnośnie firmy na terenie Pressty jednak formalnie ten 
teren leży na terenie sołectwa Bolechowo-Osiedle. 
 Wójt Mariusz Poznański odniósł się do wypowiedzi radnych: 
- w odniesieniu do Nadleśnictwa Łopuchówko - gmina nie może finansować czegoś, co nie 
jest jej zadaniem własnym. W związku ze zmianą przepisów ustawy odpadowej firma, która 
zostanie wyłoniona w przetargu, będzie zobowiązana do postawienia kontenerów we 
wskazanych miejscach na terenie gminy; 
- Wójt traktuje Pana Antoniego Postanowicza jak każdego obywatela, który może przyjść na 
poniedziałkowy dyżur Wójta i rozmawiać o nurtujących go problemach. Wójt nie pozwoli na 
to, aby naciągnąć gminę na większe pieniądze niż wyceni to biegły rzeczoznawca, 
ponieważ są to pieniądze publiczne; 
- Wójt potwierdził słowa Przewodniczącego Rady odnośnie badania tła powietrza; 
- Prezydent Miasta Poznania Ryszard Grobelny obiecał, że temat porozumienia 
komunikacyjnego będzie załatwiony pozytywnie. Natomiast nie ma jeszcze wiedzy kiedy 
temat porozumienia zostanie wprowadzony pod obrady Rady Miasta Poznania; 
- odnośnie wywieszenia flag – problem wynikał z zaklinowania drzewców; 
- Wójt poprosił radnego Jacka Sommerfelda o podanie nazwiska osoby, o której mówi się, że 
zostanie Dyrektorem CRKF „Akwen”, ponieważ Wójt nie ma na ten temat wiedzy. Do dnia sesji 
wpłynęło 13 ofert na to stanowisko. Zmiana w wymaganiach dodatkowych była 
spowodowana próbą wyłonienia menadżera, który będzie zwracał uwagę również na 
budżet przedsięwzięć sportowych; 
- Wójt wyraził zaskoczenie pismem Stowarzyszenia „Żyj Normalnie” mówiąc, że posiada 
niewielką wiedzę na temat posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Polityki Społecznej i Zdrowia. 
Poprosił, aby na posiedzenia komisji zapraszać kierowników merytorycznych wydziałów. 
Gmina Czerwonak posiada w spółce Aquanet zaledwie 3% udziałów. Wójt nie widzi powodu 
ominięcia kolejki ponad 300 osób czekających na przydział, aby mieszkania zastępcze 
przekazać tym osobom, które mieszkają w pobliżu COŚ w Koziegłowach. Wójt przeprosił za 
zachowanie Zastępcy Kierownika Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Kingi Weron i 
obiecał przeprowadzić rozmowę na temat posiedzenia komisji; 
- Wójt poruszył sprawę miejscowych planów zagospodarowania mówiąc, że obecnie gmina 
znajduje się w stanie bezprawnym. Stare studium nie obowiązuje, uchwalono nowe, które 
następnie zostało uchylone przez Wojewódzki Sąd Administracyjny w Poznaniu. Jest to 
precedens w skali kraju, ponieważ jeden obywatel doprowadził do uchylenia studium; 
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- w sprawie budowy spalarni Wójt będzie rozmawiał z Prezydentem Miasta Poznania 
Ryszardem Grobelnym; 
- odnośnie uwagi do Straży Gminnej Wójt nie zgadza się z radnym Wojciechem Skrzekutem. 
Zdaniem Wójta każda sytuacja jest inna, tzn. zgłoszenia od różnych mieszkańców i 
notoryczne zgłoszenia od jednego mieszkańca; 
- w przypadku budynku przy ul. Gdyńskiej w pobliżu ul. Krętej w Czerwonaku sprawa jest 
skomplikowana; 
- ul. Gwarna jest zbyt wąską ulicą, która powinna być albo ulicą jednokierunkową albo 
powinna zostać wyłączona z ruchu dla samochodów, a budowa chodnika może pogorszyć 
sprawę bezpieczeństwa; 
- Wójt zapewnił radnego Janusza Andrzejewskiego, że „Cross Dziewicza Góra” będzie się 
odbywać bez względu na to, kto będzie Dyrektorem CRKF „Akwen”; 
- Wójt nie przewiduje konkursu na realizację inwestycji. Natomiast zamierza zorganizować 
konkurs projektów, w którym mieszkańcy będą mogli złożyć projekt inwestycyjny, a gmina 
będzie mogła dofinansować najciekawsze projekty w 50% lub w 70%. 
 Radny Jacek Sommerfeld zwrócił uwagę, że w poprzednich konkursach na Dyrektora 
CRKF „Akwen” wymagania wobec kandydatów były rozpisane merytorycznie. Mieszkańcy, 
którzy byli obecni na Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia, przyszli, aby 
poprosić urzędników i radnych o pomoc. 

Wójt Mariusz Poznański poprosił przewodniczących komisji, aby w przypadku takich 
sytuacji prosić Wójta, Zastępców Wójta lub kierowników wydziałów merytorycznych. Wójt 
poprosił o niepodsycanie negatywnych nastrojów wśród mieszkańców. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych odpowiedziała, że przez całe 
posiedzenie komisji starała się tonować nastroje wśród mieszkańców. Komisja zorientowała 
się, że niektórzy z mieszkańców reprezentowali postawy roszczeniowe, ale były też jednak 
takie osoby, które rozmawiały spokojnie na temat problemów. Celem posiedzenia komisji 
było zorientowanie się w całości problemu. Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia wyraziła żal, że na posiedzeniu komisji nie było Zastępcy Wójta Tomasza 
Stellmaszyka. Natomiast Pani Kinga Weron została poproszona na komisję w celu analizy 
założeń mpzp, tj. jak mają wyglądać posesje osób mieszkających w pobliżu COŚ. Komisja  
zastanawiała się czy coś jeszcze w tej sprawie można zrobić. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że zapoznaje się z każdym 
pismem, które wychodzi z komisji i jego zdaniem zabrakło doszczegółowienia tematu 
posiedzenia i informacji o zaproszeniu mieszkańców na posiedzenie komisji. 
 Radny Andrzej Moczulski zaapelował o zachowanie „trzeźwego rozumu” w 
podejmowaniu decyzji. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odpowiedział na pytania radnych: 
- oświetlenie przejścia dla pieszych na ul. Topolowej w Koziegłowach – przejście należy 
oświetlić, ale trzeba znaleźć środki finansowe, aby to zrealizować; 
- oświetlenie przejścia dla pieszych na ul. Poznańskiej w Koziegłowach – jeszcze w tym roku 
odcinek od Koziegłów do Kicina będzie oświetlony; 
- chodnik na ul. Topolowej w Koziegłowach – budowa chodnika przebiega zgodnie z 
dokumentacją; 
- gmina ma obowiązek przygotowania dróg gminnych do eksploatacji zimowej (dotyczy to 
również ul. Wodnej w Kicinie). 
 
Ad.21. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XXVII sesję Rady Gminy 
Czerwonak. 
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